
FRACTIE DORDRECHT

Dordrecht, 18 oktober 2024 
 
 
Aan het college van Burgemeester en Wethouders 
 
 
Geacht college, 
 
 
 
 

 
 

“Soevereinen zijn vooral heel hinderlijk”, lazen wij op de website van de VNG. Een artikel van Saskia Klaassen van  
8 december 2023. Ze stoppen met het betalen van boetes, schrijven zich uit bij het Bevolkingsregister, en betalen 
geen belasting. Ze houden zich niet langer aan de regels en wetten. Ze maken een “ingewikkeld narratief” waar  
ambtenaren geen speld tussen krijgen. Door het uitschrijven uit het Bevolkingsregister zouden zij in een klap verlost 
zijn van hun betalingsverplichtingen.  
Ook inlichtingendienst AIVD spreekt bij Soevereinen en Autonomen van ‘een ingewikkeld narratief’ dat wetten  
beschouwt als contracten die alleen van toepassing zijn als je daar zelf mee instemt.  
 

Veel steden in het land kampen hiermee en weten niet goed hoe om te gaan met de Soevereinen. Wij begrepen dat 
er vanuit VNG naar steden informatie is uitgegaan over aantallen Soevereinen in hun stad. In Dordrecht zou het gaan 
om ca. 100 Soevereinen.  
 

Wij vinden dit een volstrekt ongewenste ontwikkeling en wij stellen dan ook de volgende  vragen: 
 

1. Gemeenten zouden vanuit de VNG, dus ook Dordecht, informatie hebben ontvangen over Soevereinen in het  
algemeen en in hun stad in het bijzonder. 
Er zou daarbij gesproken zijn over een OndermijningsTeam. 
Welk OndermijningsTeam wordt hier bedoeld? Een Landelijk of Lokaal OndermijningsTeam? 

2. Wat is de stand van zaken op dit moment in Dordrecht: hoeveel Soevereinen zijn hier bekend? 
3. Hoeveel Soevereinen hebben een beroep gedaan op de Schuldhulpverlening vanwege Deurwaarderskosten? 
4. Hoe reageert u op de aanwezigheid van Soevereinen in onze stad? 
5. We begrijpen dat de aanwezigheid van Soevereinen in veel steden tot verwarring leidt en men niet goed weet 

wat te doen.  
Wat is uw beleid, wat is uw aanpak? Zoekt u de aanpak meer in de preventieve of meer in de repressieve sfeer? 

6. U heeft op eerdere vragen van ChristenUnie SGP geantwoord dat “dit fenomeen momenteel geen aanleding geeft 
voor een speciale aanpak in Dordrecht. Wij blijven het fenomeen volgen. Mocht er aanleiding zijn om alsnog een 
aanpak te formuleren, informeren wij u daar over.” 
Welke signalen zouden voor u aanleiding geven om een aanpak te formuleren?  
Is er nu aanleiding om een aanpak te formuleren, gelet ook op de informatie vanuit eerdergenoemd  
OndermijningsTeam? 

 

Met vriendelijke groet, 
 

Marije Schnabel  Robert de Heer 
PvdA Fractie Dordrecht Fractie ChristenUnie SGP Dordrecht 
 

ART. 40 VRAGEN SOEVEREINEN IN DORDRECHT


